

Ryds Gruppe – Det Danske Spejderkorps

Referat af bestyrelsesmøde 13. januar 2025

19.30-21.30 Tyrnsbjerg Spejdercenter

Til stede: Axel Lund Henriksen, formand. Thomas Morten Freund Iversen, kasserer.

Jesper Poulsen, Morten Agertoft (Mos), Jakob Rasmussen (Even) Birgitte Herløv Madsen (Ydun)

José Manuel Rojas Durán, Suppleant, Christa Brøndsted.

Referent: Christa

Dagsorden

1. Godkendelse af referat fra sidste møde (B)

2. Nyt fra formanden (I)

3. Nyt fra gruppeledelsen (I)

4. Forberedelse til grupperådsmøde

a. Der skal udsendes indkaldelse til grupperådsmødet senest 3 uger før. Udsendes ifølge vedtægterne af forpersonen.

b. Gennemgang af dagsorden og beslutning om punkter. (D, B)

Dagsorden for et ordinært rådsmøde skal mindst omfatte:

1. Valg af dirigent og referent.
2. Beretning fra bestyrelsen, som minimum omfatter i. en opfølgning på arbejdet med den gældende udviklingsplan samt ii. en opfølgning på arbejdet med beslutninger, som rådsmødet tidligere har truffet.
3. Fremlæggelse af årsregnskab for det foregående år til godkendelse.
4. Behandling af indkomne forslag.
5. Fremlæggelse af udviklingsplan til vedtagelse.
6. Fremlæggelse af budget, herunder kontingent, for det kommende år til vedtagelse.
7. Valg til bestyrelsen, jf. §§ 66-68.
På valg: Axel, Jesper, Helga.
Ikke på valg: Mos, Thomas, Niels, Jannik, Jakob, Birgitte, Johannes og Christa.
Suppleanter på valg: Josephine og José.
8. Valg af revisor og eventuelt revisorsuppleant, jf. § 69.
9. Eventuelt.

Dagsorden til grupperådsmødet skal udover de nævnte punkter i stk. 1 også omfatte:

a) Valg af stemmeberettigede til divisionsrådsmødet.

b) Valg af stemmeberettigede til korpsrådsmødet.

Dagsordenen til en enheds rådsmøde skal udover de nævnte punkter i stk. 1-3 også omfatte:

- a) Fremlæggelse af justeret budget for indeværende år til godkendelse.
- b) Fastsættelse af antal pladser i enhedens bestyrelse under hensyntagen til § 66, stk. 2, litra b)-c). Punktet skal behandles før stk. 1, litra g). Punktet skal ikke behandles, hvis enheden har fastsat bestyrelsens størrelse i medfør af § 28, stk. 3, litra

Dagsordenspunktet om valg til bestyrelsen, jf. stk. 1, litra g) behandles kun, når der er nogen på valg.

Dagsordenspunktet om vedtagelse af udviklingsplan, jf. stk. 1, litra e), behandles kun, når udviklingsplanen skal fornys, jf. § 54, stk. 3. De år, hvor en udviklingsplan ikke er til vedtagelse, kan væsentlige ændringer af udviklingsplanen eller en helt ny udviklingsplan behandles, hvis der stilles forslag herom.

5. Økonomi (I)

- a. **Nyt fra kassereren (I)**
- b. **Køb af jordstykke (B)**
- c. **Beslutning om hvornår kontingentopkrævninger skal sendes ud, jævnfør mail fra Lene 1/9.**

6. Arrangementer

- a. **Evaluering af Julemarked (D, B)**

7. Udvalgsarbejde (I, D, B)

- a. **Fondsansøgning: Niels (formand) og Mos**
- b. **Hytte- og grundpatrolje: Jannik – Thor, Lars, Haldor, Jesper og rangerne.**
- c. **Sikkerhed: Even (formand) og Joopi**
- d. **Samværspolitik: Helga (forperson), Ydun, Lene, en tropsleder?**
- e. **Røgsignal: Helga, Christa**
- f. **Køb af jord: Mos**
- g. **Unge i gruppen: Ydun (forperson), Axel, Joopi og Even**

8. Indkomne punkter (D):

- a) **“Ryds venner” / Støtteforening – Mos** Kunne vi med fordel have en støtteforening til at afvikle en del af de aktiviteter, der nu påhviler bestyrelsen. Så som: Salg til Midsommerfesten, Tyrbjergmarchen og julemarkedet. Det vil give bestyrelsen mere tid til at arbejde med “bestyrelsesarbejde”, uden at fratage medlemmerne muligheden i at være med til at afvikle arrangementerne da de kan gøre det igennem støtteforeningen. Foreningen kunne bestå af alle ledere og bestyrelsesmedlemmer som selvskravne medlemmer og derudover forældre og venner af Ryds der har lyst til at være med til at støtte op om gruppen
 - a. Dette er et oplæg til diskussion på bestyrelsesmødet
 - b. Tidshorisont: afklaring i løbet af første halvår 2025
- b) **Udnyttelse af mulighederne med købet af “Gryden” - Mos** Nu har vi endeligt fået afsluttet sagen om overdragelsen af jorden omkring gryden. Det giver gruppen nogle nye muligheder. Udstyrslade til erstatning af det nuværende loft. Opgradering af gryden

- c) **Strategi for hjemmeside og Facebook side - Mos** Vores hjemmeside og Facebook side trænger til lidt opmærksomhed
- d) **Lederhvervning - Mos** Vi skal i gang med lederhvervning, korpset har en færdig kampagne til vores hjemmeside!

9. Eventuelt (D)

Referat:

- 1) Godkendt referat fra ekstraordinært bestyrelsesmøde d. 27.11.24
- 2) Der er udsendt mail til hele bestyrelsen med videresendelse af spørgsmål fra en forælder fra troppen, samt svar fra formand – der gøres ikke yderligere i denne sag, da det er et anliggende for tropsledelsen.
Derudover intet nyt fra formanden
- 3) Der er udsendt invitation til lederkursus, men ikke nok tilmeldte, hvorfor det rykkes til senere tidspunkt. Mos beder i den forbindelse om sparring på årsag til manglende tilmeldinger – dette drøftes på ledermøde d. 23.01.25
Mos orienterer – i forlængelse af omtalte mail fra tropsforælder, om et forældrearrangement afholdt d. 7.1.25 afholdt i troppen hvor spejderideen blev drøftet – Christa oplyser, som tropsforælder at have deltaget og med store roser til arrangementet – både indhold og tilslutning var god/t.
Mos tilskynder til fornyet opmærksomhed på ledersituation; der kommer til at mangle i både mikro- og juniorgrenen, da en del af lederkræfterne bæres af forældre, der sandsynligvis stopper når deres barn rykker op. Hvervningsstrategi skal på dagsorden – i den forbindelse ønskes ansvar for dette drøftet.
Haldor er tilbage i juniorgrenen – dette er dejligt og han er budt varmt velkommen tilbage
Anders stopper i Mikrogrenen til sommer
Terra skal på efterskole i 25/26 og er derfor ikke tilgængelig for mikrogrenen.
Det skal afsøges hvilken rolle Rico skal have.
- 4) Grupperådsmøde er d. 2. marts, i forlængelse af Kong Vinter tur. Mødet aftales til kl. 10.30 – 12.00. der skal udsendes dagsorden til alle forældre 3 uger før. Det aftales at Axel står herfor. Punkter drøftet til dagsorden herunder:
 - Generalforsamling med valg af bestyrelse. Referent; Lene anmodes herom (afklaring mangler). Dirigent - mangler afklaring.
 - Spejderideen (hvem står herfor?)
 - Gennemgang og evaluering af gældende vedtaget Udviklingsplan (husk at vedhæft denne til dagsorden, når denne udsendes) -Bestyrelsen løber udviklingsplanen igennem (Udendørsfaciliteter, aktivitets-shelters, "Gryden" og P-plads) alle opfyldt jf. Udviklingsplan.
 - Der skal således laves en ny Udviklingsplan (Bestyrelsen er ansvarlig herfor, men det skal fremgå af dagsorden at ønsker og forslag fra forældre til denne er del af Grupperådsmødet)
 - Samværspolitik; Ydun og Jakob har udarbejdet et forslag på baggrund af DDS's Samværspolitik. Da den fremlægges på herværende møde og bestyrelsen således ikke har haft mulighed for at læse/forberede sig, kommer dette punkt til at fremgå på

Grupperådsmødet som "Under udarbejdelse" og sættes som punkt til næstkommende bestyrelsesmøde. (der er yderligere til dette punkt, men det behandles i referatet efter punkterne til Grupperådsmøde)

- Størrelsen på bestyrelsen drøftes, da flere i denne omgang er på valg, og det er et stort ønske fra alle at flere spejdere påtager sig bestyrelsespost. Men da bestyrelsen ikke kan udvides med klausul om, at det skal være aktive spejdere, forkastes ideen og størrelsen bevares.
- PÅ valg: Formand (genopstiller ikke) Jesper (genopstiller) José (trækker sig, da han ønsker lederpost) Der skal således findes en formand, 1 bestyrelsesmedlemmer og 1 suppleanter.
- Økonomi – fremlæggelse af budget herunder kontingentdrøftelse udarbejdes af kasser og udsendes sammen med dagsorden, men er ikke parat på dagens møde. Thomas fortæller, at der har været mulighed for at søge tilskud til Plan-betalinger, men Divisionen fremrykkede dato for indsendelse af anmodninger, hvilket betød at Ryds ikke fik mulighed for at søge tilskud. Divisionskontingent stiger til 10.000 pr. år. Spørgsmål til dette drøftes; begrundelsen er, at Divisionen afholder udgifterne til vedligehold af hytter, bl.a. Ravnedam. I forbindelse hermed drøftes Ryds' kontingent betalinger, da udmeldinger udgør et problem; kontingent for Ryds betales 2 gange årligt, mens kontingent til Divisionen betales 3 gange årligt. Der afsøges muligheder for at lette dette, men en afklaring findes ikke på mødet.

Vedr. samværspolitik: Der ses en kommende opgave med at klæde ledere, spejdere og frivillige omkring Ryds på ifht. Samværspolitikken fra DDS, som vi som gruppe er forpligtiget til at orienterer om, på en måde som for den enkelte er tilrettelagt ud fra alder og forståelsesniveau. Dette vil ligeledes være punkt for den nye bestyrelse at tage op.

Punkter til kommende dagsorden for den nye bestyrelse:

- Samværspolitik; forlag fra Ydun og Lene skal drøftes
- Samværspolitik fra DDS; strategi for orientering til alle skal udarbejdes.
- Udviklingsplan skal udarbejdes
- Mos' forslag om en støttegruppe; Ryds Venner skal drøftes (herunder om de er del af bestyrelsen? Hvem der giver dem opgaver? Skal de betale kontingent? Hvervning?)
- Unge i Gruppen
- Mos' ønske om en opdatering af både hjemmeside og facebookside
- Mos' forslag om opgradering af "Gryden"

Næste møde:

Teams-møde d. 5. februar kl. 20.30 (Formand indkalder)

Dagsorden: Budget og regnskab – beretning fra kasser som forberedelse til Grupperådsmøde.

Der er ikke dato og tidspunkt for næste bestyrelsesmøde til ny bestyrelse!

Bestyrelsen i Ryds Gruppe 2024-25:

Axel Lund Henriksen, formand.

Thomas Morten Freund Iversen, kasserer.

Helga Øregaard Dam

Jesper Poulsen

Morten Agertoft (Mos)

Niels Rosenlund Vestergaard

Jannik Jensen

Jakob Rasmussen (Even)

Birgitte Herløv Madsen (Ydun)

Johannes Thuesen (Joopi)

Christa Brøndsted

Josephine Helbo, Suppleant.

José Manuel Rojas Durán, Suppleant.